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Dnešnou konferenciou oslovujeme jednu z najdôležitejších priemyselných činností 
krajiny – elektroenergetiku. 

Elektroenergetika ovplyvňuje zásadným spôsobom funkčnosť ekonomiky a štátu ako 
celku. Plánovitý rozvoj tohto priemyselného odvetvia je predmetom rozsiahlych odborných 
diskusií a analýz v mnohých krajinách už desiatky rokov. Vzrastom spotreby elektrickej 
energie, postupným vyčerpávaním primárnych energetických zdrojov, vzrastom rizika 
globálnej zmeny, politickou nestabilitou v regiónoch, kde sú lokalizované najväčšie zásoby 
najviac používaných primárnych energetických zdrojov, vzrastajúcou citlivosťou 
prenosových ciest na zmeny prírodných podmienok, rizikom prenosu poruchových stavov 
medzi jednotlivými elektrizačnými sústavami a rizikom domino-efektu, vzrastajúcou 
citlivosťou elektrizačných sústav na sociálne nepokoje, stále narastajúcou závislosťou celého 
ľudstva na bezpečnej a spoľahlivej dodávke elektrickej energie a v posledných rokoch 
hrozbami ozbrojených konfliktov a terorizmu naberá otázka zaistenia dodávok elektrickej 
energie na význame. 

Európska únia ako celok, jej jednotlivé členské krajiny a mnohé ďalšie krajiny sveta 
venujú tejto otázke mimoriadnu pozornosť a vypracovávajú stratégie, ktoré analyzujú budúce 
potreby dodávok elektrickej energie a možnosti ich spoľahlivého zaistenia na desiatky rokov 
dopredu. 
 Mnohé vlády a ich predstavitelia kladú rovnítko medzi energetickou bezpečnosťou 
a národnou bezpečnosťou. Ja osobne takéto stanovisko zdieľam tiež. 
 Aj my sa snažíme pomôcť nájsť správnu odpoveď na otázky, akými energetickými 
technológiami dokážeme zaistiť spoľahlivé dodávky elektrickej energie pre Slovensko. 
Uvedomujeme si , že trh nemôže sám o sebe vyriešiť zásadné otázky spoľahlivých dodávok 
elektrickej energie. Dôkazov o tomto tvrdení už existuje veľa. 
 Spoľahlivá dodávka elektrickej energie môže byť zabezpečená iba prostredníctvom 
modernej, voči jednotlivým rizikám projektovanej a na vysokej úrovni udržiavanej 
elektrizačnej sústavy a prostredníctvom dostatočného inštalovaného výkonu vo svojej 
podstate z pohľadu najdôležitejších aspektov diverzifikovaného, lokalizovaného na teritóriu 
daného štátu a samozrejme sústavou opatrení, ktoré zabraňujú alebo minimalizujú vyššie 
zmienené riziká.  
 Správna odpoveď na otázku diverzifikácie energetických zdrojov a teda výsledná 
kompozícia inštalovaného výkonu môže mať v rôznych krajinách rôznu podobu, v závislosti 
od potrieb danej krajiny a v závislosti od jej možností. 
  Avšak pre mnohé krajiny Európy a celého sveta má správna odpoveď jedného 
spoločného menovateľa – ďalšie využívanie a rozširovanie jadrovej energetiky, ktorá 



kontinuálne prechádza procesom neustáleho zvyšovania bezpečnosti, spoľahlivosti 
a technickej a ekonomickej efektívnosti v celom rozsahu súvisiacich činností. 

Zdá sa teda, že správnu odpoveď na otázku, či môže Slovensko zaistiť spoľahlivú 
dodávku elektrickej energie bez jadrovej energetiky poznáme. Mnohí sme dokonca 
presvedčení, že ju poznáme. 
 Prečo sa teda správna odpoveď na túto otázku doposiaľ nestala jedným zo základných 
princípov energetickej politiky Slovenska a energetickej politiky mnohých iných krajín? Zdá 
sa, že aj tu si môžeme robiť nárok, na to, že správnu odpoveď poznáme: 
Minulý rok publikované výsledky prieskumu verejnej mienky prostredníctvom 
Eurobarometru ukázali, že mnohí Európania sú buď neinformovaní, alebo dezinformovaní 
v mnohých záležitostiach týkajúcich sa energetiky. Dovolím si dodať, že aj mnohí, ktorí 
pripravujú, schvaľujú a realizujú rozhodnutia v oblasti energetiky nie sú dostatočne 
informovaní, respektíve z dôvodu „neprajnosti“ momentálnej politickej reprezentácie voči 
jadrovej energetike svoje vedomosti neuplatňujú. Našou spoločnou snahou je teda prehĺbiť 
informovanosť pomocou odborného korektného dialógu, v ktorom, verím budú diskutované 
všetky možné argumenty, súvislosti a otázky. 
 Dnešná konferencia je jedným dôležitým ohnivkom v reťazi nepretržitej diskusie 
o tom, akými opatreniami bude možné bezpečne a spoľahlivo zaistiť pokrytie energetických 
potrieb Slovenska a jeho oprávnených záujmov v budúcnosti, pri zvážení všetkých 
environmentálnych, ekonomických, sociálnych, politických a bezpečnostných aspektov. 
 Našou primárnou snahou je vytvorenie informačnej bázy, ktorá prispeje k tvorbe 
kvalifikovaných rozhodnutí a tvorbe strategických koncepcií - energetických politík – 
podmieňujúcich dosiahnutie spoločných cieľov zjednotenej a zjednocujúcej sa Európy, ktorej 
členmi sme vďaka bohu aj my, občania Slovenskej republiky. 
 Ja osobne nebudem vo  svojom príspevku rozoberať jednotlivé argumenty hovoriace 
v prospech či neprospech jadrovej energetiky. Chcel som iba pár myšlienkami ozrejmiť prečo 
organizujeme aktivity podobného druhu ako je dnešná konferencia. 
 Uvedomujeme si totiž svoju občiansku spoluzodpovednosť za funkčnosť Slovenska ako 
celku a samozrejme mnohí máme osobné ambície prispieť k formovaniu správnych riešení. 
 A ešte k tej správnej odpovedi. Samotná správna odpoveď nestačí. Treba ju doplniť 
ešte podmienkami a predpokladmi, za ktorých je platná. Verím, že v tomto budeme úspešní. 
 

Vážené dámy, vážení páni, dovoľte mi aby som poďakoval všetkým našim 
prednášajúcim, a všetkým kolegom z Európskeho atómového fóra, Európskej nukleárnej 
spoločnosti, Slovenskej nukleárnej spoločnosti a Slovenského jadrového fóra, za prácu 
a námahu vynaloženú v prospech našej konferencie. Zároveň ďakujem všetkým tým, ktorí 
prevzali záštitu nad dnešnou konferenciou a ktorí materiálne a intelektuálne prispeli k jej 
realizácii. 
 

Dovoľte mi zároveň, aby som nám všetkým zaželal tvorivú a priateľskú pracovnú 
atmosféru a úspech pri formulovaní správnej odpovede v celom jej širokom kontexte.  
 
 Ďakujem za pozornosť. 


